

聖三一堂小學

招收二零一八年度小一新生

(一) 簡介：

本校為基督教私立非牟利全日制英文小學，於 1952 年由聖公會聖三一堂創辦。小六學生可以參加全港統一中學學位分配(校網九龍城)，學科成績達 2 級或以上者，可直升位於何文田的聖三一堂中學(政府津貼之全日制中學)。

本校課室裝置冷氣系統。配合資訊科技學習，每個課室均設有電腦及投影機。學生可在不同地方進行學習活動，包括圖書館、創意科技中心、室內運動場、平台花園、禮堂、天台籃球場、音樂室、舞蹈室、遠程教室、多媒體室、英語中心、視藝室、演講室、會議室等。

自設廚房，每日供應新鮮均衡營養午膳。

校車直達九龍各區及將軍澳。

(二) 校址：九龍富寧街 57 號

電話: 27110928

傳真: 27153760

電傳: https@https.edu.hk

網址: <http://www.https.edu.hk>

(三) 上課時間：上午 8:30 至下午 3:30

(有需要的話，學生可在放學後參加功課輔導班至 6:00。)

(四) 課外活動及興趣班：(時間為 3:45-4:45 或 3:45-5:15，視乎個別活動)

團契、幼童軍、小女童軍、公益少年團、歌詠團、羽毛球組、乒乓球組、籃球組、舞蹈組、美術組、樂器班、北派少林拳、跆拳道、游泳班、滾軸溜冰班、手工藝班、戲劇班、集誦、劍橋英文考試班。

(五) 學費：2017 年度全年 44,000 元正，分十個月交。

(六) 獎助學金：本校及聖三一座堂均設有助學金，給有需要者申請。

(七) 年齡：2012 年 12 月前出生(2018 年 9 月足五歲八個月者)。

(八) 收發報名表：日期：2017 年 9 月 25 日(星期一)至 10 月 14 日(星期六)

時間：上午 9:00 至 12:00，下午 1:00 至 4:30 (星期一至五)

上午 9:00 至 12:00 (星期六)

地點：本校校務處(可以在本校網頁下載報名表)

(九) 交還報名表辦法：

1. 填妥報名表後，可隨即到校務處辦理報名手續。

2. 請帶齊：

a. 考生近照壹張，用以貼在報名表上。

b. 出生證明書正本及影印本(非香港及中國出生學童請出示護照)，校方只收取影印本。

c. 原校成績表及影印本。

d. 三個貼上郵票之回郵信封 (郵費為 2 元)

e. 報名費 50 元正。

(十) 學校開放日：2018 年 5 月 12 日(六)

4 月中接受網上登記入場券

(十一) 會見日期：2017 年 11 月 4 日(星期六)，請依報名表收據上所寫的時間出席。

Holy Trinity Primary School
Admission for 2018-2019 Primary One Places

1. About our school

- ✧ We are a private non-profit whole-day Christian school which was established by HK Sheng Kung Hui Holy Trinity Church in 1952. Our Primary Six students are able to participate in the Secondary School Places Allocation (SSPA) System. Students who attain better than Band 2 can apply for our nominated school, Holy Trinity Church Secondary School located in Ho Man Tin.
- ✧ Our campus is well-facilitated. Each classroom has air-conditioning, computer and projector in order to facilitate multi-media teaching. Students can participate in different activities at the Library, Creativity and Technology Centre, Covered Playground, Podium, Hall, Basketball Court, Music Room, Dancing Room, Studio, Multi-Media Room, English Room and Conference Room.
- ✧ Our self-run kitchen provides fresh and healthy lunch for our students.
- ✧ School bus services are provided for students living in the areas of Kowloon and Tseung Kwan O.

2. School information

Address: 57 Fu Ning Street, To Kwa Wan, Kowloon
Telephone: 2711-0928
Fax: 2715-3760
Email: https@https.edu.hk
Website: www.https.edu.hk

3. Schooling time

8:30 am – 3:30 pm (Students can arrive at school after 8:00 am. They can stay in the Homework Class after school until 6:00 pm if necessary.)

4. Extra-curricular activities and interest classes (3:45 pm-4:45 pm or 3:45 pm-5:15 pm) Different after-school activities such as Fellowships, Cubs, Brownies, CYC, Choir, Badminton Class, Table-Tennis Class, Basketball Class, Dance Groups, Art Classes, Musical Instruments, Shaolin Fist, Taekwondo, Swimming Classes, Roller-Skating Classes, Drama Classes and Cambridge Classes are provided.

5. School tuition fee

\$44,000 per annum, 10 instalments.

6. Grants

Grants are offered to those who are needy.

7. Who can apply

Those who are born before December 2012 and reach the age of 5 years and 8 months in September 2018.

8. When to apply

25th September 2017 (Monday) to 14th October 2017 (Saturday)
Mondays – Fridays 9:00 am – 12:00 noon, 1:00 pm – 4:30 pm
Saturdays 9:00 am – 12:00 noon

9. How to return the application form?

The application form can be downloaded from our school website or attained in person. It must be submitted in person together with:

- a. one student photo (to be stuck on the form)
- b. the original copy and a set of photocopy of the Birth Certificate (Non-Hong Kong or Non-Chinese students should show their passports)
- c. the original copy and a set of photocopy of K2 School Reports
- d. three envelopes with the **stamp (\$2)** and the address on it
- e. registration fee \$50

10. School Open Day

12th May 2018 (Saturday), online registration will be launched by mid-April

11. Interview Day

4th November 2017 (Saturday)



聖三一堂小學

HOLY TRINITY PRIMARY SCHOOL

入學申請表 APPLICATION FORM

申請入讀班級 Class Applied For: 小 _____ (P. _____)

| | | | | | | | |
|--|----------------------------|----------------------------|--|----------------------------|-------------------------------|----------------------------|--|
| 學生姓名 Name of Student | 中文 In Chinese | | | | 性別 Sex | | 近照 Recent Photo |
| | 英文 In English | | | | 宗教 Religion | | |
| 出生日期 Date of Birth | 日 Day | 月 Month | 年 Year | 出生地點 Place of Birth | 香港出生證 H.K. Birth Cert. No. | | |
| | | | | | 護照號碼 Passport No. | | |
| 住址 Home Address | | | | | 電話 Telephone | | |
| | | | | | 電郵 E-mail Add. | | |
| 曾就讀學校 Previous School | | | | | 就讀期間 Duration | | 班級 Class |
| | | | | | | | |
| 學生紀錄卡編號 (STRN) Student Reference Number | | | 抵港日期 (新移民) Date of Arrival (New Arrivals) | | | 年 月 日 Year Month Day | |
| 家長 Parents | 姓名 Name | | 聯絡電話 Contact Number. | | 職業 Occupation | 職位 Position | 工作機構 Working Organization |
| 父親 Father | | | | | | | |
| 母親 Mother | | | | | | | |
| 監護人 Guardian | | | | | | | |
| 推薦人 Recommended By | | | 與學生關係 Relationship with Student | | | 聯絡電話 Telephone | |
| 曾有親屬於 本校就讀 Connection with | 姓名 Name | | 與學生關係 Relationship with Student | | | 就讀年份 / 班級 Year / Class | |
| 現同住家人 Living with | 父 <input type="checkbox"/> | 母 <input type="checkbox"/> | 兄 <input type="checkbox"/> | 弟 <input type="checkbox"/> | 姊 <input type="checkbox"/> | 妹 <input type="checkbox"/> | 其他 <input type="checkbox"/> 請註明: Others Please specify: |
| | | | | | | 填表日期 Date | |
| | | | | | | 年 月 日 Year Month Day | |
| 下列各項由校方填寫 For Office Use Only: | | | | | | | |
| 報名日期 | 年 月 日 | | | 經手人 | | | |
| 繳驗證件紀錄 | | | 考試結果 | | | 面談 | |
| 出生證明書 / 入境證 / 護照 | | | 中 | | | 教師簽名 | |
| | | | 英 | | | | |
| 成績表 (收副本) | | | 數 | | | | |
| 備註 | | | | | | | |

聖三一堂小學(附加資料)

(一) 辦學宗旨

本著基督愛的精神，配合靈活的教學方式，讓孩子在和諧、愉快的環境中學習，啟發他們的潛能，培養正確的基督化人生觀。

(二) 設備優良，小班教學

1. 課室及特別室全部裝設電腦及投射機，以便上網學習。
2. 多元化資訊科技設備—
 - ❖ 多媒體室：學生一人一電腦進行資訊科技學習。
 - ❖ 遠程教室：設「校園電視台」，亦可實時轉播學校活動及進行境外視像學習。
 - ❖ 創意科技中心：於 2018 年落成，學生可透過電腦科技進行多元化設計。
3. 自設廚房，提供新鮮及營養均衡的午膳。
4. 小班教學，每班 30 人。老師可以更全面照顧學生的需要。

(三) 為了幫助學生小學畢業後更容易適應英文中學或國際學校的課程，學校推行多元化的科目，提升學生運用兩文三語的能力。

一. 英語

1. 在常規課程中推行英語戲劇課程，幫助學生自然地在真實的語境中學習英語。
2. 聘請外籍老師課教授英語拼音(小一至小二)及故事(小一至小六)，推行創意英語寫作。
3. 舉行英語活動日、英語團契及英語戲劇，並設英文早會，加強學生對外地文化及詞彙的認識。
4. 鼓勵學生參加校際英語朗誦比賽及劍橋英文考試。
5. 數學科採用英文教材(課本及作業)，輔以廣東話授課。
6. 常識科視乎相關課題採用中文或英文教材(課本及作業)，輔以廣東話授課。

二. 普通話

1. 全校以普通話教授中國語文科。
2. 舉行普通話早會及普通話活動週。
3. 參加校際粵語及普通話朗誦比賽。
4. 推行普通話話劇。

三. 推廣閱讀，加強學生的語文能力

1. 推行「三一早讀課」及設置流動書車，培養學生隨時隨地閱讀課外書的習慣。
2. 校本閱讀獎勵計劃、中文閱讀計劃及英文網上閱讀計劃。

(四) 靈活的校本課程

除了正規課程之外，本校更開設不同科目，編排校本課程，有效地實踐本校的辦學理念及符合學生需要。

1. 在常規課程中增設英語戲劇課程，增加學生學習和運用英語的興趣。
2. 小一及小二設圖書課，從小培養學生閱讀的習慣。
3. 開辦綜合藝術科，揉合視藝、音樂及律動的元素，鼓勵學生勇於嘗試，培養他們的欣賞精神和審美能力。
4. 培訓學生運用資訊科技的能力，成立「創意科技中心」，讓學生結合不同的學科設計多元的創意作品。
5. 逢星期五下午進行「多元智能課」，透過不同的活動小組，擴闊學生的生活經驗，啟發潛能，培養興趣，鍛鍊學生堅毅、接納、欣賞及追求美善人生的態度。

(五) 關懷照顧，愛中成長

1. 讓學生在愛心關懷、愉快的環境中成長，充滿自信、積極進取地學習。
2. 校長、主任每天在校門歡迎學生上學。
3. 家長早上(8:00-8:25)可以進入校園，陪伴學生作親子活動，或與老師及其他家長交談。有需要時可約見老師。
4. 定期舉辦講座、家長會、家長學堂，交換教育子女心得。

(六) 其他學習經歷

1. 提供各種課外活動及興趣班，發掘及培養學生的各種潛能及技能。
2. 定期舉辦國內外交流學習團、軍訓營及遊學團，擴闊學生的國際視野，培養學生成為一個有知識、有理想、有承擔的公民。

Holy Trinity Primary School (Additional Information)

(A) Our Philosophy

Based on Christian love and interactive teaching methods, our students are nurtured in a harmonious and cheerful learning environment so as to explore their potentials and develop a positive attitude towards life.

(B) Our school is well equipped to cater for small class size.

1. Each room is equipped with a computer and a projector in order to support e-learning activities in different subjects.
2. Facilities on Information Technology --
 - ❖ Multi-Media Room: A computer is designated for the use of each student during Computer Lesson
 - ❖ Campus TV: Produces different video clips to record our school activities. The Remote Classroom is facilitated to communicate with the overseas schools.
 - ❖ Creativity and Technology Centre: is established in 2018. It is designed to enable students to create their own work with the help of the latest technology.
3. Self-run kitchen: to provide fresh and nutritious lunch every day.
4. Small class size: Each class consists of about 30 students in order to provide intensive care to every student.

(C) To facilitate our students with the syllabus of the English instructed secondary schools or international secondary schools, we implement different policies to enhance our students' ability in learning English and Putonghua.

a. English

1. Advocate Drama Education in our regular curriculum in order to help students apply English in an authentic situation.
2. Have Native English Teachers to teach Phonics to P.1-2 and Story lessons to the whole school. Creative English Writing is done during the lessons.
3. Hold English Day, English Fellowship and English Drama. Cultures and practices of the foreign countries are introduced in the English Assembly.
4. Encourage students to participate in English Speech Festival and Cambridge English Tests.
5. Teaching materials of Mathematics are in English while Cantonese is the medium of instruction.
6. Depending on different themes, teaching materials of General Studies are partially in both Chinese and English.

b. Chinese

1. The Chinese lessons are instructed in Putonghua.
2. Hold Chinese Assembly, Chinese Day, Putonghua Drama.
3. Encourage students to participate in Cantonese/Putonghua Speech Festival, Drama Festival and Putonghua Proficiency Tests.

c. Reading

1. To encourage reading, we hold Morning Reading sessions two days a week and provide Mobile Book Cart.
2. Implement Reading Award, Reading Scheme and English online reading.

(D) Flexible School-based Curriculum

Apart from regular curriculum, we design different school-based programmes to actualize our goals and meet our students' needs.

1. Implement Drama Education to arouse students' interests in learning and applying English.
2. Provide Library Lesson for P.1-2 to spark the interest of reading at a young age.
3. Pursue Intergrated Arts which combines the elements of Arts, Music and Body Movement, to encourage students to try and appreciate the beauty of nature and their surroundings.
4. Train up our students' ability of applying information technology in their work by setting up Creativity and Technology Centre.
5. Multi-Intelligence Lessons are held every Friday afternoon to widen our students' horizon, explore their potentials, train their endurance and nurture the ability to appreciate.

(E) A loving and caring learning environment

1. Nurture our students by providing a caring and cheerful environment so that they can grow up confidently and positively.
2. Our principal and directors welcome our students in the morning when they enter our school.
3. Parents are welcome to enter the campus between 8:00 and 8:25 to accompany their child to play or talk with the teachers.
4. Parents' Fellowship and talks are held regularly to share the experiences of teaching children.

(F) Other Learning Experiences

1. Provide various extra-curricular activities to explore and nurture our students' potentials and abilities.
2. Organize study tours to Mainland China or overseas to widen our students' horizon so that they can be knowledgeable, insightful and responsible citizens.